



Centre de santé
Communautaire
Hamilton / Niagara



News Release

FOR IMMEDIATE RELEASE

October 14, 2014

Better Care for Patients with Chronic Obstructive Pulmonary Disease *Caring for my COPD* Program Launches at Centre de santé communautaire Hamilton/Niagara

Welland, ON - Patients in the Welland/Niagara area with chronic obstructive pulmonary disease (COPD) will now benefit from an innovative evidence-based program called **Caring for my COPD**.

COPD, which is sometimes called emphysema or chronic bronchitis, is a progressive lung disease that more Ontarians are being diagnosed with every year. While the Ontario Lung Association estimates that 850,000 people in Ontario have COPD, the actual number may be higher because COPD is often underdiagnosed. It is a leading cause of emergency department visits and hospitalizations in the Hamilton Niagara Haldimand Brant LHIN and across Canada.

Caring for my COPD offers services according to each patient's unique needs that are identified during an initial visit with a Certified Respiratory Educator. The 10-week program connects participants with an interdisciplinary team of bilingual healthcare professionals which includes a kinesiologist, dietitian, psychologist, community health counselor, and administrative support. Ongoing telephone support is also available. The program aims to improve participants' management of their condition and to reduce hospital readmissions and ER visits. The Welland **Caring for my COPD** program is the only location where the program is offered to both Francophone and Anglophone patients, in their preferred language of service.

"We are very excited to be able to offer this new community program to our patients. Patient education and exercise are crucial elements in allowing patients to control their condition, live better lives and prevent worsenings that can lead to emergency room visits and hospitalization." **Dr. Mark Jany**, Director of Respiriology, Department of Medicine, Niagara Health System, Niagara Respiriology Lead Caring for My COPD Program

This program is available to individuals who have been diagnosed with COPD, including those recently hospitalized due to this condition. For more information, patients should consult their Primary Care Provider (Doctor or nurse practitioner) or Respiriologist. A referral is necessary to access this program. If you are interested in knowing more about this program, please contact:

Jeanne Schmidt

Niagara South-West Health Link Executive Lead and Director of Welland Caring for my COPD

Jeanne.schmidt@cschn.ca

(905) 714-9935 ext. 2277



Centre de santé
Communautaire
Hamilton / Niagara



Communiqué

POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

Le 14 octobre 2014

**De meilleurs soins pour les patients atteints de la maladie pulmonaire obstructive chronique
Lancement du programme *Soigner ma MPOC* au Centre de santé communautaire Hamilton/Niagara**

Welland, ON - À Welland/au Niagara les patients atteints de la maladie pulmonaire obstructive chronique (MPOC) bénéficieront d'un nouveau programme **Soigner ma MPOC**.

La MPOC, qui est aussi appelée l'emphysème ou bronchite chronique, est une maladie pulmonaire progressive avec laquelle de plus en plus d'ontariens sont diagnostiqués chaque année. L'association pulmonaire de l'Ontario estime que 850 000 personnes en Ontario ont la MPOC, mais puisque la MPOC est souvent sous-diagnostiquée le chiffre actuel est probablement encore plus élevé. La MPOC est une des causes principales de visites à l'urgence et d'hospitalisation dans la RLISS de Niagara Haldimand Brant et à travers le pays.

Soigner ma MPOC offre les services en accord avec les besoins uniques de chaque patient, ceux-ci sont identifiés à partir d'une première visite avec la coordinatrice du programme, une éducatrice respiratoire certifiée. Le programme de 10 semaines rassemble une équipe bilingue, interdisciplinaire de professionnels de la santé incluant un kinésiothérapeute, diététiste, psychologue, conseillère en santé communautaire et soutien administratif. Du soutien continu est disponible par téléphone. Le programme vise à améliorer la gestion des participants de leur condition et à réduire les visites à l'urgence et les réadmissions à l'hôpital.

Le site de **Soigner ma MPOC** à Welland est le seul à offrir le programme aux anglophones et aux francophones dans leur langue de service préférée (Anglais ou français).

Ce programme est offert aux individus ayant un diagnostic de la MPOC, incluant ceux qui ont été hospitalisés dernièrement à cause de leur condition. Pour plus d'information, les patients devraient contacter leur prestataire de soins primaires (docteur ou infirmière praticienne) ou un pneumologue. Une référence est requise pour accéder au programme. Pour en savoir plus au sujet de ce programme, s.v.p. contactez:

Jeanne Schmidt

Niagara South-West Health Link Executive Lead and Director of Welland Caring for my COPD

Jeanne.schmidt@cschn.ca

(905) 714-9935 ext. 2277